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Oud-wethouder Albert de Vries heeft net voor 1 mei op verzoek van het bestuur twee jubilarissen de speldjes 
uitgereikt voor hun al langdurende lidmaatschap. Marjan van Egdom (25 jaar lid) en Wim Bakker (50 jaar lid) werden 
in het zonnetje gezet en ontvingen een welverdiende bos rode rozen.



Van het bestuur
ENTHOUSIASTELINGEN GEZOCHT

Met coronasteun iederéén gezond de crisis uit

De kandidaatstelling voor de ge-
meenteraadsverkiezingen van 2022 
is geopend. Eerder stuurden wij 
hierover al per e-mail een brief. In 
deze Rode Jet wil het bestuur de 
oproep graag herhalen. 

Wij zoeken enthousiaste mensen die 
bereid zijn zich in te zetten voor de 
inwoners en onze mooie gemeente 
Middelburg. Die straks in de nieuw 
verkozen gemeenteraad aan de slag 
gaan vanuit de sociaal democratische 
uitgangspunten en waarden waar de 
PvdA voor staat. 

Daarom zijn we op zoek naar kan-
didaten. Denk nu niet direct dat is 
toch niets voor mij. Verdiep je eens in 
het werk van de raadsleden. Jeroen, 
Mehmet, Carolien geven je graag 
informatie. Kom eens kijken in de 
fractie. Op de website kun je zien 
wanneer de fractie bijeenkomt. Op dit 

moment voornamelijk digitaal maar 
meld dat  je belangstelling hebt en je 
zult worden uitgenodigd. 

Je kunt jezelf kandidaat stellen per 
brief of e-mail. Misschien ken je 
iemand in je omgeving waarvan jij 
denkt dat dit ook een uitstekende 
kandidaat zou kunnen zijn. Aarzel niet 
en draag zo’n persoon voor bij het 
bestuur en dat graag zo snel mogelijk. 

Wil je niet direct op een verkiesbare 
plaats maar ben je wel bereid als 
lijstduwer een plaats op de lijst in te 
nemen dan horen we dat ook graag. 
Meer informatie is ter vinden op onze 
website: https://middelburg.pvda.nl/
kandidaatstelling.

De kandidaatstelling sluit op 13 
september 2021. Hierna gaat de 
kandidaatstellingscommissie aan de 
slag. Zij zullen gesprekken voeren 

met alle kandidaten. Conny Boersma, 
Rob Stufkens, Nellie de Bont en Auke 
van Laar presenteren uiteindelijk een 
conceptlijst aan het bestuur en het 
bestuur legt deze lijst voor aan de 
leden ter vaststelling op de algemene 
ledenvergadering van medio decem-
ber. 

Kandideren kan via de e-mail: bont-
jn@zeelandnet.nl of schriftelijk bij 
Nellie de Bont, P.J. Meertensstraat 7, 
4335 SE Middelburg. 
Wil je een kandidaat voordragen, 
stuur een e-mail (zie hierboven) of een 
whatsapp naar 06-15384890.

We hebben er vertrouwen in dat het 
met vereende krachten gaat lukken 
de verkiezingen in te gaan met een 
sterke kandidatenlijst. l

Aty Harwijne, secretaris
Nellie de Bont, penningmeester

Door Jeroen Louws

Om de eerste nood van de coro-
napandemie te verhelpen, zijn er 
door het Rijk veel steunmaatre-
gelen ingevoerd om burgers en 
bedrijven tegemoet te komen die 
in financiële nood raakten. Nu we 
weer een beetje naar normaal te-
rugkeren, wordt een vraag die de 
fractie eerder aan de ons college 
stelde actueel: hoe gaan we vinger 
aan de pols houden in deze crisis 
en zorgen dat er inwoners in grote 
problemen komen?

Onze fractie is bang dat er nog veel 
verborgen leed is en dat de echte 
problemen nog moeten komen. 
Krantenkoppen als ‘Eén op de vijf 
werkenden krijgt geen vakantiegeld’ 
(NRC), “Twee keer zoveel Zeeuwen 
werkloos in cultuur, sport en recrea-
tie’ (PZC) en ‘Coronacrisis raakt drie-
kwart van de bedrijven’ (Volkskrant) 
schreeuwen om aandacht voor de 
grote gevolgen die ook op Middel-
burgse schaal zichtbaar worden bij 
inwoners, bedrijven en organisaties.

Onze fractie wordt helaas te vaak 
geconfronteerd met voorbeelden 
waarin de gemeente ondanks alle 
steunmaatregelen niet het vangnet 
blijkt te zijn wat het zou moeten 
zijn. De regels bieden onvoldoende 
ruimte, inwoners vallen tussen 
wal en schip of de gemeente past 
onvoldoende maatwerk toe. Met 
voorbeelden in de hand hebben 

we het college inmiddels gevraagd 
om creativiteit te tonen en diverse 
organisaties alsnog te helpen. Nu 
in de eerste ronde van de coronas-
teun veel geld overbleef is boven-
dien opgedragen de regeling voor 
cultuursteun te verruimen zodat ook 
makers als kunstenaar en muzikan-
ten in aanmerking komen.

Voor de langere termijn wordt het 
van belang dat Middelburg weer de 
sociale gemeente wordt die het al-
tijd was. Juist in de post-corona tijd 
zullen armoedegelden weer ruim-
hartiger toegekend moeten worden, 
zal er extra inzet moeten worden ge-
pleegd om organisaties niet te laten 
verzuipen en zullen we er alles aan 
moeten doen om banen te behou-
den.  Een zaak van de wat langere 
adem die inzet van de campagne 
voor de gemeenteraadsverkiezin-
gen zal worden. Met een – hopelijk 
socialer – nieuw college kunnen 
we dan na maart volgend jaar weer 
wat doen aan de bezuinigingen die 
nu voor forse verschraling hebben 
gezorgd. De inzet is duidelijk. l



Ineke Jansen stelt zich voor
Sinds kort schuift regelmatig een 
nieuw lid bij de fractie aan: Ineke 
Jansen. Van huis uit altijd PvdA ge-
stemd, en sinds twee jaar lid, met 
de ambitie om echt actief aan de 
slag te gaan.

“Toen 2,5 jaar geleden mijn man 
overleed, heb ik een moeilijke tijd 
doorgemaakt. Nuttige en met name 
geheel nieuwe activiteiten in m’n vrije 
tijd zorgden dat ik overeind bleef”, 
vertelt Ineke. Ze is lid geworden van 
het gewestelijk bestuur, was actief 
in het campagneteam van Barbara 
Oomen en volgde de Schaperleer-
gang (voor iedereen met interesse in 
het raadslidmaatschap van de PvdA, 
red.). Het raadslidmaatschap lonkt, 
vanuit de gedrevenheid om meer in-

houd te geven aan het lokaal bestuur. 
“Dat moet ik even uitleggen, ik ben 
afdelingshoofd bij de Regionale Uit-
voeringsdienst en plaatsvervangend 
directeur, en werkte daarvoor bij de 
provincie. Ik zie bestuurders te vaak 
besluiten nemen op puur financiële 
gronden. Waar blijft de inhoud, de 
visie op zaken als woonruimte, milieu, 
onze verzorgingsstaat?”

Ineke krijgt nog steeds warme gevoe-
lens bij de boerderij van haar ouders. 
Zij bouwden hun bedrijf om naar een 
woonplek voor dorpsgenoten die 
hulp nodig hadden, liefdevol, met 
hulp van de plaatselijke huisarts. Nu 
wonen mensen langer thuis, is de 
WMO vooral onderwerp van financi-
ele discussies en lijkt er weinig ruimte 

meer te zijn voor dit soort initiatieven. 
Ineke: ’Ik denk dat ik ook nog wat kan 
toevoegen aan de vergadercultuur, 
ik ben zelf van duidelijk en bondig 
formuleren, elkaar bevragen op 
standpunten, en steeds de vraag stel-
len, wat willen we bereiken.” Al met 
al heeft ze haar draai gevonden in de 
PvdA en “wie weet stel ik mij kandi-
daat voor de gemeenteraadsverkie-
zingen in 2022, want het is makkelijk 
om kritiek te hebben vanaf de zijlijn, 
dan wil ik ook echt verantwoordelijk-
heid nemen!” l

Linkse samenwerking: dit stuk 
gaat over de geschiedenis van dit 
veelbesproken onderwerp en is 
tegelijkertijd een boodschap aan de 
linkse partijkaders. Gaan PvdA en 
GroenLinks elkaar écht vasthouden 
wanneer regeringsdeelname aan de 
horizon verschijnt? Of komt er een 
fusie op links? Geen van deze vra-
gen is nieuw. Toch biedt de historie 
weinig hoop.

Eind jaren ’60 werd er al gedacht aan 
fuseren, of in ieder geval het schrijven 
van een gemeenschappelijk pro-
gramma. De PvdA, PSP, PPR en D’66 
sloten met dat doel in de periode 
1969-1970 het Progressief Akkoord, 
wat al vóór de landelijke verkiezingen 
van 1971 door vertrek van de PSP 
uiteenviel. Den Uyl presenteerde 
vervolgens een lijstverbinding tussen 
de overgebleven partijen en een heus 
schaduwkabinet in aanloop naar die 
verkiezingen. 

Ondanks winst voor de drie partijen 
werd de combinatie buiten de 
regering gehouden, waarna in 
aanloop naar nieuwe verkiezingen in 
1972 wederom een schaduwkabinet 
en programma (Keerpunt 1972) 
werden gepresenteerd. Het kabinet-
Den Uyl omvatte door teleurstellende 
resultaten echter ook de KVP en ARP 
en nog tijdens dit kabinet verdwenen 
de verdergaande plannen voor 

samenwerking in de vertrouwde 
ijskast. 

In de jaren ’80 en ‘90 was de PvdA 
een constante, grote machtsfactor: 
de andere progressieve partijen, SP 
en GroenLinks voorop, hadden daar-
mee het nakijken – en dat gold ook 
voor de samenwerking. Wijlen Max 
van Weezel noemde dit het verschijn-
sel van het ‘populaire, nuffige meisje’ 
op het schoolplein, waar iedereen bij 
wil horen maar die de anderen echt 
niet nodig denkt te hebben. 

In 2006 drinken Bos, Halsema en 
Marijnissen een kopje koffie om te kij-
ken of er dan tóch eens echt samen-
gewerkt kan worden; in 2009 roept 
Halsema haar collega’s Bos, Pechtold 
en Kant op om wéér koffie te gaan 
drinken; in 2010 waren het Cohen 
en Roemer die lovende woorden 
uitwisselden; 2011 en 2012 brachten 
gemeenschappelijke nieuwjaarsre-
cepties met Jolande Sap en Roemer; 

in 2015 riepen Halsema en Spekman 
op tot meer linkse samenwerking en 
in 2017 werkten Asscher, Roemer en 
Klaver samen tegen kabinet-Rutte III. 

Afhankelijk van de electorale wind 
wordt er dus nogal eens over samen-
werking gesproken. Zo ook nu weer, 
met een spectaculaire bijeenkomst 
van de 3 linkse partijen in 2020 en 
allerlei liefdevolle beloften tussen 
Ploumen en Klaver voor, tijdens en 
(tot op zekere hoogte) na de afgelo-
pen verkiezingen. 
 
Nu vraag ik me wel af waarom we hier 
toch elke keer over beginnen. Niet 
omdat het een slecht idee is, maar 
wel omdat het constant weer een 
wassen neus blijkt te zijn. Als we deze 
samenwerking nu echt van de grond 
willen krijgen, moet we dan niet alle-
maal bereid zijn om ruimte te maken 
voor de ander? Zeker nu het begrip 
‘grootste’ volstrekt inhoudsloos is 
geworden. Samenwerken uit overtui-
ging is de enige remedie – samen-
werken om het electorale tij te keren 
is achterhaald en nutteloos gebleken. 
Luister naar je leden, kom met een 
visie waar je achter staat – en draag 
dat uit. Hoort vergaande samenwer-
king daar niet bij? Zeg dat dan ook 
en houdt leden dan vooral niet langer 
aan het lijntje. Maar wat mij betreft 
gaan we ervoor: zullen we dan weer 
beginnen met een bakje koffie? l

Doen we nog een bakkie?



Jongeren in ons verkiezingsprogramma
Jawel, jongeren en politiek, jonge-
ren en de PvdA, gaan prima samen. 
Zo kon heel Nederland kennis 
kunnen maken met het 23-jarige 
nieuwe PvdA 2e kamerlid Habtamu 
de Hoop via zijn zeer indrukwekken-
de maidenspeech. En hier in Middel-
burg zagen we dat jongeren in de 
kwestie rond de skatebaan prima in 
staat waren om duidelijk te maken 
waar ze voor stonden. 

De skatebaan moest op last van 
de rechter dicht, vanwege de 
geluidsoverlast voor bewoners. 
Jongeren kwamen in actie, en 
slaagden erin hun achterban te 
organiseren. Een petitie kreeg 13.000 
handtekeningen. De wethouder kon 
er niet langer omheen. De PvdA 
steunde de jongeren waar mogelijk 
en faciliteerde het contact tussen de 
jongeren en de wethouder. Zo kon de 
kwestie tot een goede einde gebracht 

worden, terwijl het voorstel van de 
wethouder daar in eerste instantie 
geen uitzicht op bood.

De skatebaan-kwestie, maar ook de 
veiligheidsproblemen in Dauwen-
daele, illustreren dat we in Middel-
burg vaak geneigd zijn om jongeren 
te reduceren tot veroorzakers van 
problemen. De PvdA pleit voor een 
andere kijk op jongeren: een groep 
inwoners die net als andere inwoners 
recht heeft om gehoord te worden en 

recht heeft op voorzieningen. 
Als input voor ons verkiezings-
programma gaan we over de thema’s 
zoals Middelburg cultuurstad en 
Middelburg studentenstad, in gesprek 
met jongeren, zie de filmpjes daarover 
op de PvdA-facebookpagina. De 
Spot, bijvoorbeeld, wordt zeer 
gewaardeerd door jongeren als 
culturele voorziening  maar de 
sluitingstijd voor De Spot is 2 uur, 
terwijl de horeca om 3 uur dicht moet. 
Dat is een ongelijke behandeling. 
En mooi, Middelburg studentenstad, 
maar hoe zit het dan bijvoorbeeld 
met leerplekken voor studenten zowel 
overdag als 's avonds? 

Volg ons op FB en reageer op 
de thema’s van het verkiezings-
programma: facebook.com/
pvdamiddelburg. l

Caroline Diepeveen

Contactgegevens
Contact bestuur: Aty Harwijne  
(06-15074808 – aty.harwijne@zeelandnet.nl) 
Contact fractie: pvdamiddelburg@gmail.com 

Website: www.middelburg.pvda.nl
Facebook:  
www.facebook.com/PvdAMiddelburg

Colofon
Redactie: Jeroen Louws, Saskia Szarafinski en 
Eric Lameijn.
De Rode Jet verschijnt 3 keer per jaar. 

Heb je vragen of tips voor onderwerpen, 
stuur een mail naar elameijn@live.nl.

Drie jubilarissen in Middelburg
Vervolg van pagina 1

Naast Wim Bakker en Marjan van 
Egdom was er nog een derde 
jubilaris. Huib Geers, 65 jaar lid (!!)  
stelde geen prijs op een ceremoni-
ele uitreiking van de speld.

Marjan was al in de zeventiger jaren 
lid, was raadslid en kortstondig 
statenlid. Ze was ook erg actief in de 
emancipatie van vrouwen. Ze nam 
het initiatief van ‘kom uit je huis’ in de 

toen pas gebouwde wijken ten zuiden 
van het kanaal. En uiteraard bij de 
rooievrouwen, de VOS cursussen enz. 
Bij de samenstelling van de lijst voor 
de gemeenteraad voor de periode 
1978 -1982 ontstond onenigheid. 
Zodanig dat dit leidde tot het 
opzeggen van het lidmaatschap. In 
1996 meldde Marjan zich opnieuw 
aan, waardoor ze nu 25 jaar lid is. Ze 
heeft in die tijd allerlei klussen in en 
voor het afdelingsbestuur gedaan. 

Wim Bakker is afkomstig uit 
Groningen. Daar werd hij als student 
lid van de PvdA en leerde hij via 
de partij zijn vrouw Meta Holstein 
kennen. Ze verhuisden in de tachtiger 
jaren naar Middelburg waar Wim 
arts werd bij het Riagg en later 
bedrijfsarts. Wim en Meta zijn een 
vaste waarden bij het folderen in Zuid 
voor verkiezingen. Zijn betrokkenheid 
laat hij ook nu graag zien bij 
discussies over actuele onderwerpen 
in de partij. l

Bedankt Jan!

Onlangs heeft Jan Janse aange-
geven om gezondheidsredenen te 
stoppen met zijn activiteiten voor 
de Rode Jet. De afgelopen jaren 
zorgde het oud-bestuurslid voor de 
distributie van de Rode Jet richting 
de bezorgers en voor het uitreiken 
van een welkomstpakket aan nieuwe 
leden. Jan, dank voor je jarenlange 
inzet!
Voor de taken van Jan is er dus een 
vacature die we op zo kort moge-
lijke termijn willen invullen. Belang-
stelling voor dit ‘klusje’ dat 3 tot 4 
keer per jaar een aantal uurtjes kost? 
Laat het weten bij het bestuur? Het 
bestuur zoekt overigens ook nog 
een voorzitter… 


